
Beszámoló a Bátaszéki Települési Értéktár Bizottság 2024. évi működéséről 
 

Megalakulása óta bizottságunk immár tizenegyedszer számol be a képviselő-testületnek az adott 

évben végzett munkájáról. 

Március 21-én lett volna az első olyan idei program, amelyen bizottságunk képviseltette volna 

magát. A Dömörkapui temető év eleji nagytakarítását idén is a bátaszékiek vállalták magukra. 

Jómagam is készültem a munkára, bátyám pedig fotózott volna. Indulás előtt derült ki, hogy mi 

ketten nem férünk be a kisbuszba, miattunk pedig nem indult volna még egy gépjármű, így 

lemaradtunk Dömörkapuról. 

Az idei „Vár a megye” – Tolna Megyei Értékek Napja programot is májusra hirdették meg. A 

meghívót időben megkaptuk, ezért április 8-án, illetve május 2-án tartottunk gyűlést a Keresztély 

Gyula városi könyvtárban. Május 17-én Madocsán ha nem is teljes létszámban, de a korábbi csapat 

képviseltette magát. A Rigler házaspár a Pünkösdi Fesztivál közelsége miatt nem tudott eljönni, 

viszont Orsós Mária a Varrókört képviselte. A Sági házaspár gondoskodott idén is a bátaszéki 

résztvevők megvendégeléséről, akik végre megkülönböztető jelzéssel, egyen szalmakalapban 

jelentek meg. A „Bátaszék” feliratú kalap nagyon hasznos volt a sok sátor közötti tájékozódásban, 

hiszen már messziről meg lehetett látni, hogy hol is tartózkodnak a mieink?! 

Az idei év szenzációja az „Egyháztörténeti gyűjtemény és kincstár” kiállításának megnyitója volt 

szeptember 6-án az egykori Számvevőség épületében, melynek emeleti felújítása tette lehetővé, 

hogy megvalósuljon Sümegi József nagy álma. A megyében egyedülálló kiállítás berendezésében 

augusztus végétől Sági Lajosné Bódis Ilona és jómagam is részt vettünk. Az én feladatom a 

Hermann Egyed emlékszoba új teremben való berendezése volt. 

A beszámoló tervezetét bizottságunk november 5-i ülésén megtárgyalta és az alábbiakkal 

egészítette ki: 

Továbbra is javasoljuk, hogy a bátaszéki értékeket bemutató kiállítás valamilyen módon kerüljön 

vissza a Számvevőség épületébe. Mivel az emeleti kiállító termek mind foglaltak, ezért javasoljuk, 

hogy a földszint teljes felújítása után az egyik teremben kapjon helyet a kiállítás. 

Szeretnénk, ha az egyen megjelenés a szalmakalap után egy kendővel vagy sállal, esetleg 

„Bátaszék” feliratú pólóval bővüljön. 

A jövőben is időben szeretnénk megkapni a „Vár a megye” aktuális évi kiírását, mert néha olyan 

szűk határidőket szabnak bizonyos feladatok teljesítésére, hogy minden nap számít. 

Régóta nincs Bátaszékről szóló kiadvány. Az utóbbi években történt sok új változás miatt ez 

nagyon esedékes már. 

A bizottsági ülés végén Rudolf László és Stang Erika bejelentették, hogy lemondanak a bizottsági 

tagságukról. Polgármesterúrral történt egyeztetés után a lemondás 2024. december 31. napjával 

történik. 

 

Kérem a tisztelt képviselő-testületet, hogy vitassa meg és fogadja el beszámolómat! 

 

Bátaszék, 2024. november 11. 

 

Rudolf László 

lemondott elnök 


